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 Protokół  nr XXXVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 13 czerwca  2017 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:02 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
13-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok. 
7. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień  

31 grudnia 2016 rok. 
8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o: 

1) przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  za 2016 rok, 

2) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Łęka Opatowska za rok 2016. 

9. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok. 

10. Zapoznanie się z opiniami innych komisji w odniesieniu do wykonania budżetu Gminy 

za 2016 rok. 

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego  wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok, 
2) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok, 
3) zmiany uchwały Nr XV/89/2011 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia  

30 listopada 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 



str. 2 
 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalnych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi, świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Łęce Opatowskiej, a także szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłatności oraz trybu ich 
pobierania.  

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wprowadzenie do porządku obrad  jako podpunkt 3 

w punkcie 12 uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2016 rok oraz podpunktu 4 w punkcie 12 uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2023. 

Wobec powyższego, poddano pod głosowanie I proponowaną zmianę. 
Za w/w zmianą o wprowadzeniu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka 

Opatowska na 2016 rok głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 

Następnie poddano pod głosowanie II proponowaną zmianę. Za w/w zmianą o 

wprowadzeniu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-

2023 głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 

Idąc dalej poddano pod głosowanie cały porządek obrad wraz z naniesioną zmianą. Za 

zmienionym porządkiem obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie.  

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Łęka Opatowska za 2015 rok. 
7. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień  

31 grudnia 2015 rok. 
8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o: 

1) przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  za 2016 rok, 

2) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Łęka Opatowska za rok 2015. 

9. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Łęka Opatowska za 2015 rok. 

10. Zapoznanie się z opiniami innych komisji w odniesieniu do wykonania budżetu Gminy 

za 2015 rok. 

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego  wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok, 
2) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok, 
3) zmiany uchwały Nr XV/89/2011 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia  

30 listopada 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
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przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalnych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi, świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Łęce Opatowskiej, a także szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłatności oraz trybu ich pobierania.  

4) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016, 
5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2023. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XXXVII sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 
do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z 
powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od  24.05.2017 r. do 13.06.2017 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy Łęka Opatowska – M. Jerczyński powiedział, iż 

przystępując do procedury udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy zgodnie z prawem tryb 

przyjęcia uchwały absolutoryjnej musi być przeprowadzony w odpowiedniej kolejności wobec 

tego podjęcie w/w uchwały poprzedzone zostało niżej wymienionymi punktami porządku 

obrad.  

Ad.  6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która powiedziała: „Sprawozdanie finansowe 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Państwo Radni wcześniej otrzymali i  mieli 

czas do zapoznania się z nimi, były omówione na posiedzeniu wspólnym komisji stałych 

Rady Gminy w dniu 08.06.2017 r., jeżeli są jeszcze jakieś pytania i wątpliwości proszę 

pytać”.   

Następnie Skarbnik Gminy odczytała w/w sprawozdania, które stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu.  
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Idąc dalej   Wójt Gminy zabrał głos: „Pani Skarbnik przedstawiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. Myślę, że temat jest Państwu 

doskonale znany. Cieszę się z jednej kwestii, a mianowicie z dobrej współpracy między Radą 

Gminy, Panem Przewodniczącym i Wójtem, która układa się na tyle dobrze,  że najbardziej 

jest to odzwierciedlone w pewnym stopniu zadowolenia mieszkańców naszej gminy. 2016 rok 

w ocenie całości,  to wyjście naprzeciw mieszkańcom, ich potrzebom, zwłaszcza  w kwestii 

nitek wodnych, kanalizacyjnych, kwestii drogowych, które są tak niezmiernie ważne. Zdaję 

sobie sprawę, że jest mnóstwo mieszkańców, którzy czekają na realizację krótkich odcinków 

dróg, które pozwolą im bez błota, problemów,  zwłaszcza w okresach wiosenno-jesiennych  

wyjść na drogę, która będzie drogą asfaltową,  a nie będzie jednym wielkim błotem. I to 

chciałbym z Państwa pomocą  w tym roku również zrealizować.  Ważną i istotną kwestią 

ubiegłego roku jest to, że udało nam się wspólnie z dofinansowaniem,  które otrzymaliśmy 

wybudować żłobek, który jest zapełniony tzn. że był potrzebny, że decyzja o budowie była 

trafna. 

To co najważniejsze z 2016 roku,  to cyfry, które przybliżyła P. Skarbnik,  mówiące o tym, że 

po pierwsze stopa procentowa naszego zadłużenia już jest w granicach 20,  co pozwoli  

w przyszłości pochylić się nad kwestią kanalizacji dalszej części gminy. Pragnę podkreślić, 

że  po raz pierwszy pojawiła się możliwość utworzenia lokaty środków finansowych w ciągu 

roku.  

Warto zaznaczyć, że w budżecie na 2016r. planowany był do zaciągnięcia kredyt,  najpierw 

na kwotę 800 tyś. zł. później zmniejszono do kwoty 700 tyś. zł. Ostatecznie kredyt nie został 

wykorzystany. I w tym miejscu  pragnę podziękować mieszkańcom gminy, (a gmina że jest 

piękna i bogata) to dzięki  zasłudze mieszkańców, ich operatywności, tym którzy swoje 

zobowiązania wobec gminy wpłacają prawidłowo i w terminie były możliwości finansowe bez 

zaciągania kredytu. A także dzięki przedsiębiorców, właścicieli dużych zakładów, których na 

terenie gminy posiadamy kilka i terminowym wpłatom swoich zobowiązań wobec Gminy. 

Rozwój naszej gminy, śmiało można   powiedzieć, że idzie  w dobrym kierunku. Z pomocą 

Państwa Radnych, decyzji,  po konsultacjach i negocjacjach, które trwają na komisjach,  uda 

nam się wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców Gminy. Myślę, że ta gospodarka 

finansowa, która jest prowadzona, jej ocenę  zostawiam oczywiście Państwu jak i 

mieszkańcom była prowadzona jako pomyślna. Niestety, może  nie udało się wyjść 

wszystkim naprzeciw,  ale myślę, że na wszystko przyjdzie odpowiedni czas”. 

Ad. 7. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień 

31 grudnia 2016 rok.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła informację o stanie mienia komunalnego 

według stanu na dzień 31 grudnia 2016 rok, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o: 

1) przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok, 
 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która odczytała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta  

Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2016 r., która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
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2) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Łęka Opatowska    
 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – M. Górecki, który odczytał pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 9. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Łęka Opatowska za 2016    rok.  

Głos zabrał ponownie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – M. Górecki, który odczytał 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łęka 

Opatowska za 2016 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 10. Zapoznanie się  z opiniami innych komisji w odniesieniu do wykonania 

budżetu Gminy za 2016 rok.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu – Ł. Olbrych, który przedstawił 

pozytywną opinię w odniesieniu do wykonania budżetu Gminy za 2016 rok z dnia 08.06.2017 

r.  

Ad. 11. Dyskusja  

 Głos zabrał Wójt Gminy – A. Kopis: „Gdziekolwiek jest mi dane rozmawiać  

o kwestiach gminy i tego, że Gmina Łęka Opatowska jest bogata,  zawsze podkreślam 

właśnie jedną rzecz,  bo tak jak jest, że  w tym zestawieniu jeśli chodzi o inwestycje to udało 

nam się wspólnie dopiąć do punktu,  gdzie mamy już 13% wydatków inwestycyjnych w 

całości wydatków budżetowych. Chciałbym wierzyć, że  z Państwa pomocą, w wydatkach 

inwestycyjnych w 2017 roku przybliżymy się do 20 %.  

Jedną rzecz chciałbym  podkreślić,  to jest kwestia oświaty na terenie gminy,  od żłobka 

poprzez przedszkola, szkoły i gimnazjum, (które Rada zadecydowała, że  od 1 września 

będzie  wygaszane). Pamiętam polemikę na jednej komisji związaną z tym,  że wydatki 

oświaty nie są wpisane w inwestycje.  

Jeżeli z wydatków oświatowych można byłoby kwotę chociażby 3mln zł. dodać do inwestycji, 

to w tych inwestycjach też wyglądałoby to  inaczej. A ja mówię o kwocie którą racjonalnie 

dokładamy do funkcjonowania oświaty. Jeśli my wspólnie nie zadbamy o młode pokolenia to 

nic z tego w przyszłości nie będzie. Jeśli my rodzicom zapewniamy żłobek, przedszkola,   

a przypomnę mamy ich pięć,  i jeśli one są i prosperują w takim wymiarze i przy takiej ilości 

dzieci, to znaczy że są bardzo  potrzebne. Owszem moglibyśmy jedno, drugie i trzecie 

zamknąć,  przecież wiecie doskonale ile kosztuje jeden oddział w szkole,  o której już też 

żeśmy toczyli rozmowy i boje,  ale wspólnie decydujemy poprzez dyskusje o tym jak wygląda 

młode pokolenie, jakie ma możliwości i jak wygląda ich przyszłość. Dlatego dzisiaj myślę, że 

chciałbym byście to wzięli pod uwagę w skali całości realizacji budżetu za 2016 rok. Nikt nie 

powiedział, że każdy następny dzień,  to nie będzie inny problem i zdaję sobie dzisiaj z tego 

w pełni sprawę. Natomiast proszę Wysoką Radę,  jak i media, które są na sesjach,  by móc 

to wszystko w prawidłowych aspektach przekazać mieszkańcom, rozdział środków, 

planowanie, czy wydatki bieżące czy inwestycyjne,  że  jest to  kwestia racjonalnego 

gospodarowania”.  
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 Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu 

porządku obrad. 

 Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu    Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok.  
 

Wobec braku pytań i uwag, Skarbnik Gminy odczytała projekt w/w uchwały  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych 

uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/176/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok.  

2) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łęka Opatowska za 2016 rok. 
 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący M. Jerczyński odczytał projekt w/w uchwały.  

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych 

uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/177/2017 w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łęka Opatowska 

za 2016 rok. 

Glos zabrał Przewodniczący Rady, który pogratulował Wójtowi Gminy udzielonego 

absolutorium z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok  oraz życzył siły i wytrwałości na 

następny rok. 

Idąc dalej, Wójt Gminy serdecznie podziękował Państwu Radnym za udzielone absolutorium, 

za współpracę za każde sugestie,  podpowiedzi, opinie,  uwagi za pracę na rzecz drugiego 

człowieka oraz wszystkim współpracownikom każdemu z osobna, dyrektorom szkół oraz 

sołtysom.   

Następnie Wójt powiedział: „Poprzez ten czas, który Państwo dzisiaj oceniacie,  ja z każdego 

dnia też wyciągam określone wnioski,  ale myślę,  że jeśli z ludźmi się rozmawia to nawet 

jeśli ktoś,  kto nie wspiera w dążeniach i działaniach dla dobra drugiego człowieka,  to jednak 

z czasem poprzez rozmowę jest się Go w stanie przekonać do istoty i kolejności określonych 

zadań. I myślę że z Państwa pomocą jak również z pomocą pracowników,  względem 

których nie ukrywam czasami może jako pracodawca zbyt wiele wymagam,  ale jednak to co 

zostało powierzone mi przez mieszkańców Gminy Łęka Opatowska będę starał się w miarę 

możliwości i sił realizować na przestrzeni jeszcze tego półtorarocznego okresu, który 

wspólnie przed nami. I chciałbym Państwu życzyć żebyśmy zawsze mogli w tych trudnych 

dylematach,  które są na komisjach,  osiągali kompromis. Jak również z Państwem 

Sołtysami, jak i Paniami Dyrektorkami,  którym bardzo serdecznie dziękuję za tą współpracę 

i ten przekaz informacji,  który jest między nami. Myślę, że to co budujemy to jest nasze 

wspólne dobro dla każdego mieszkańca naszej gminy”.  

W tym momencie o godz. 12.40 ogłoszono 5-cio minutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady, nie wrócił na salę posiedzeń Radny Wiatrak. 
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3) zmiany uchwały Nr XV/89/2011 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia  
30 listopada 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalnych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi, świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Łęce Opatowskiej, a także szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłatności oraz trybu ich 
pobierania.  

 

Głos zabrała Kierownik GOPS-u – A. Lipińska: „W uchwale Nr XV/89/2011 z dnia 30 

listopada 2011r Rada Gminy w  Łęce  Opatowskiej  określiła szczegółowe warunki 

przyznawania i odpłatności za usługi  opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej, a także 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłatności oraz trybu 

ich pobierania, w kwocie 8,50 zł za jedną roboczogodzinę. W związku z tym, iż od w/w 

uchwały upłynęło prawie 6 lat, wielokrotnie nastąpił wzrost  najniższego wynagrodzenia, 

wzrost rent i emerytur oraz zmieniła się wysokość dochodu uprawniającego do świadczeń z 

pomocy społecznej, postanowiono podwyższyć wysokość odpłatności za jedną 

roboczogodzinę na kwotę 10,00 zł.  Natomiast od tych 10 zł. w zależności od dochodów 

każda osoba która ma usługi opiekuńcze płaci trochę inaczej to jest wszystko uzależnione od 

wielkości dochodu. Pozostała treść uchwały pozostała bez zmian. Zmienia się tylko stawka”.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt w/w uchwały. 

Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 
XXXVIII/178/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/89/2011 Rady Gminy Łęka 
Opatowska z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalnych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej, a także 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłatności oraz 
trybu ich pobierania.  

 

4) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok  

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany budżetowe Gminy Łęka Opatowska na 
2016 rok, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 12 – stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXVIII/179/2017 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok. 
 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2023. 
 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017-2023, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 12 – stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXVIII/180/2017 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2023. 
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Ad. 13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Ad. 14. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który odczytał pismo od pełnomocników P. Lecha 
Jóźwiakowskiego w sprawie prośby o spotkanie z Radą Gminy dot. przeszkód do powstania 
fermy drobiu w Piaskach. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Następnie Wójt spytał czy Rada wyraża zgodę czy nie wyraża zgody na takie spotkanie. Jaki 
rodzaj miałby być tego spotkania, gdzie i kiedy? 

Przewodniczący Rady: „Konsultowałem temat z Panią Mecenas, Rada działa poprzez 
komisje  i sesje. Innego  rodzaju spotkania nie ma podstaw zwołać. Natomiast jeśli teraz 
wyszła taka sprawa i mamy konkretne pismo to myślę, że takie spotkanie P. Wójcie można 
by było zorganizować.  W czwartek do Państwa Radnych dzwoniłem i większość radnych 
była przeciwna takiemu spotkaniu. Natomiast jeśli teraz mamy konkretne pismo to myślę, że 
takie spotkanie można by było zorganizować. Kiedy i w jakiej formie to trzeba ustalić. Czy 
pan Wójt zaprosi pełnomocników  i Radę”. 

Wójt Gminy: „Jeśli Pan przewodniczący ustali z radnymi termin spotkania odpowiem na 
zapytanie pełnomocnika drogą e – mailową i zorganizuje spotkanie.  Chciałbym zaprosić na  
to spotkanie Panią Sołtys oraz delegację mieszkańców z miejscowości Piaski niech również 
się wypowiedzą. Sprawa dotyczy Piasek więc mile widziani są przedstawiciele z tej 
miejscowości”. 

Radny Kwaśnik: „Z naszego punktu widzenia my tej fermy  nie chcemy oni chcą. Co tu 
negocjować.  Skoro mamy pismo i tam są zawarte pytania to może odpowiedzmy zgodnie z 
punktami na te pytania na piśmie i wyślijmy pocztą. Nie obrażając kolegów radnych z 
Opatowa ale co oni będą mi decydować co ja mam mieć na moim podwórku, ten bałagan 
zostaje u mnie w Piaskach”.    

Radny Zalewski: „Proszę Państwa ja pozwolę sobie mieć odmienne zdanie zwłaszcza gdy 
Pan Wójt mówił, że będzie dalsze naleganie. Ja nie widzę przeszkód aby się spotkać gdy 
mamy własne wyrobione zdanie, które możemy przedstawić. Dlaczego mamy nie 
rozmawiać. Myślę, że jeżeli ta nasza decyzja będzie negatywna a z tej całej dyskusji, która 
odbywa się od dłuższego czasu wygląda na to, że większość z radnych podjęło decyzję na - 
nie. Uważam, że to jak gdyby wzmacnia nasze stanowisko Rady jako przeciwnej tejże 
inwestycji. Oczywiście czy dojdzie do spotkania czy nie, zadecyduje jak zawsze większość”. 

Radny Rogalewski: „Ja jestem za takim spotkaniem aby to co było mówione w zeszłym roku 
żeby to powtórzyć inwestorowi czy jego pełnomocnikowi że jesteśmy przeciwni co do 
powstania tej inwestycji”. 

Idąc dalej, Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie kto jest „za” kto jest „przeciw” 
temu spotkaniu. 

Na 12-stu obecnych radnych 9 –ciu radnych głosowało „za” zorganizowaniem spotkania z 
mediatorami w sprawie budowy fermy drobiu w Piaskach.   

Następnie Wójt Gminy poprosił aby po sesji ustalić konkretny termin i godzinę spotkania. 

Idąc dalej, Wójt Gminy powiedział: „Odnośnie realnych kwestii funkcjonalności i działań 
inwestycyjnych na terenie Gminy zwrócę się do radnych powiatowych.  
W sprawozdaniu wspomniałem o spotkaniu ze Starostą Kępińskim gdzie poruszono trzy 
kwestie. Pierwsza – udało się załatwić wykonanie zjazdu na działkę jednej z mieszkanek 
miejscowości Biadaszki. Dwie pozostałe kwestie dotyczą naszych planów inwestycyjnych.  



str. 9 
 

Rozważając kwestie pochylenia się nad kwestią kanalizacji konkretnie II etapu, który łatwiej 
przeszedł wszystkie zgody i uwarunkowania Raków – Marianka, nie ukrywam zgodnie z 
zapisem który tam jest i który też wysokiej radzie przedstawiłem i to samo powtórzyłem Panu 
staroście, że było wpisane w uwarunkowania odnowienie całego pasa jezdni Proszę tu 
obecnych radnych powiatowych aby mieli na uwadze, że chcielibyśmy w tym roku wbić 
przysłowiową łopatę ale wiem, że tam były tylko plany jak gdyby nadlania na wierzchu na 
określonym odcinku w związku z tym proszę Radnych powiatowych, reprezentujących naszą 
gminę w powiecie aby pochylić się nad odpowiednią kwestią tego dywanika, nadlewki od 
strony Siemianic w stronę Rakowa na tyle ile starczy. Jeśli pójdziemy od Lipia przez Raków 
do samej Marianki to  w pasie drogi powiatowej i tu mankamentem jest opłata 125 zł. za 
zajęcie pasa drogowego. Drugą rzeczą, która się wiąże jak gdyby też po części to kwestie 
tzw. przesyłu za który musimy ponosić koszty. Chciałbym prosić radnych powiatowych aby w 
jakimś stopniu pochylić się nad tym tematem. Zdaję sobie sprawę, że jeśli byłbym 
gospodarzem to, dla powiatu zawsze są to pieniądze, które wpływają do budżetu. 
Nawiązując do projektu związanego z siecią szerokopasmową w Lipiu i Rakowie który na 
początku roku 2019 będzie skończony czyli powiat znów zyska określone środki do budżetu 
na drogi ale my w tym momencie pochylimy się nad szerokością drogi czyli odnowimy tę 
drogę powiatową, która ma też swoją historię jeśli chodzi o obwodnicę od Opatowa przez 
Łękę, Raków do Siemianic i z powrotem. Z tego odcinka będzie tam niespełna 2 km. Ten 
dywanik będzie odnowiony i dlatego uwypuklam tę sprawę byśmy na bazie współpracy tego 
dopilnowali. Cieszy mnie odcinek drogi Trzebień – Opatów i myślę, że wszystkich 
mieszkańców, którzy korzystają z niej również. Za chwilę będzie oddana droga która 
spowodowała kilka utrudnień Biadaszki – Świba gdzie Wysoka Rada nie kwestionowała a 
przychyliła się do dofinansowania. Ale nie  ukrywam to co ma pomagać naszym 
mieszkańcom też staramy się na tyle na ile sytuacja gminy pozwala dyskutować i 
podejmować określone decyzje w sensie realizacji. Jeśli będę wiedział że będą z tym 
związane określone koszty to wiem doskonale, że muszę je wliczyć ale jeżeli będziemy mogli 
w tym temacie ponegocjować to przez to głośno o tym wspominam bo  to nie są małe koszty.  

Kolejną sprawą, którą muszę się podzielić to dzisiejsza wizyta u Powiatowego Dyrektora 
Zarządu Dróg. Procedura przekazania drogi przez Piaski została znów wdrożona. Uchwałę 
radni przyjęli we wrześniu zeszłego roku. Natomiast na tę chwilę żadnego protokołu 
przekazania nie ma. Utknęło to ponoć w geodezji. Dopóki procedury prawne i te wszystkie 
uwarunkowania się nie zamkną i uzyskamy to na własność wtedy rzeczywiście będziemy 
pełnoprawnymi właścicielami i wtedy możemy robić wszystko na tych odcinkach na co 
będziemy mieli środki finansowe. 

Kolejna informacja – jest prawdopodobnie zielone światło dotyczące zakupu lekkiego 
samochodu sportowo-pożarniczego dla OSP Biadaszki. Jak coś będzie wiadomo na koniec 
czerwca to wtedy z budżetu gminy będziemy musieli wyasygnować 80 tyś. zł. co żeśmy 
zadeklarowali wcześniej z Panią Skarbnik podpisem na 90 tys. zł.  Dodatkowo jednostka 
OSP Biadaszki zadeklarowała ze swojego budżetu 10 tyś. zł.   

Następna informacja w sprawie której zabiega wiele osób min. Pani Sołtys z Siemianic w 
kwestii ścieżki pieszo  - rowerowej między Granicami a Szalonką. Mam informację i sam 
Dyrektor Pan Marek Napierała zadzwonił do mnie co miło zaskoczyło. Jest wszystko na 
dobrej drodze łącznie z naszą deklaracją, że byliśmy w stanie dołożyć do 30% inwestycji aby 
łącznik między Granicami a Szalonką był zrobiony. Pan Dyrektor powiedział, że jeśli nie do 
końca czerwca to do połowy lipca po pierwsze będzie określone w jakim znaczeniu my 
mamy w to wejść  ale nie będzie to przekraczać tych 30 % i czy rozpoczęcie wykonania 
będzie jeszcze w tym roku dopowiedział, że tak. Jednak pamiętam tą sytuację z grudnia 
zeszłego roku, już mieliśmy zielone światło a 20 stycznia ono zgasło i znów zapaliło się żółte.  

Więc tylko przekazuje informacje od Pana Dyrektora a jak będzie oficjalnie informacja na 
piśmie natychmiast powiadomię”.    
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Następnie Wójt poinformował sołtysów, iż w miejscowościach Kuźnica Słupska, Szalonka, 
częściowo w Rakowie w Siemianicach w małej części Łęki Opatowskiej oraz Opatowa będą 
do 21 lipca wymieniane oprawy oświetleniowe na energooszczędne. 

Idąc dalej Wójt Gminy zaprosił wszystkich obecnych na posiedzeniu na Gminne Zawody 
Sportowo – Pożarnicze, które odbędą się 25.06 br. o godz.14.00 w Opatowie. Zgłoszonych 
jest 31 drużyn.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Olbrych, który poprosił o interwencję Radnych powiatowych i 
Wójta Gminy w sprawie budowy zapomnianej w projekcie ścieżki pieszo-rowerowej na 
moście na drodze powiatowej Biadaszki – Donaborów. 

Idąc dalej głos zabrał Radny Powiatowy D. Gąszczak, który spytał o projekt kanalizacji 
Marianka –Raków:  „Czy koło Zakładu Calitan będzie coś rozkopywane czy tylko tam gdzie 
idzie nitka z Siemianic?” 

Wójt Gminy odpowiedział: „My będziemy wchodzić w pas drogi powiatowej w Rakowie, jak 
się jedzie do Państwa Kasprzaków i Ogorzelskich. Tam ma być umiejscowiona jedna z 
głównych przepompowni, która będzie ściągać z całego Rakowa. Natomiast od Calitanu do 
Lipia to wszystko już jest zrealizowane. My za kapliczkę tą naszą drogą gminną pójdziemy 
tak jak jest zaprojektowane do Rakowa i dalej do Marianki. Także tam w tym miejscu 
wchodzimy w drogę powiatową i już przez całość Rakowa do Mariaki”. 

Radny Kowalski: „Chciałem się odnieść do sprawozdania Wójta w którym nic nie było 
wspomniane o wspaniałym wsparciu przez Wójta Gminy inicjatywy biegu sztafetowego  
13-stu biegaczy do Częstochowy, którzy przy okazji w koszulkach z logiem gminy promowali 
gminę Łęka Opatowska oraz nieśli ze sobą intencje złożone przez ludzi”. Idąc dalej, 
podziękował Panu Wójtowi za wsparcie oraz  Prezesowi OSP  w Łęce Opatowskiej za 
udostępnienie busa.  

Wójt Gminy: „Jeśli tylko istnieją możliwości to nie widzę żadnych przeszkód do takich 
inicjatyw. Osobiście bardzo mnie cieszy fakt, iż jak coś potrzeba potrafimy się szybko 
zjednoczyć np. w kwestii busa za którego serdecznie Prezesowi OSP Łęka Opatowska 
dziękuję. Jestem otwarty na wszelkiego typu takie inicjatywy.” 

M. Kowalski: „Cenne było również to że biegli ludzie z całej gminy”. 

D. Gąszczak: „Warto podkreślić, iż ten bieg jest to wspaniała inicjatywa tak jak ostatni wyjazd 
radnych na turniej tenisa stołowego a szczególnie reprezentująca nas wszędzie nasza 
młodzież szkolna. Myślę, że jest to piękna prezentacja naszej gminy na terenie całej Polski. 
Wracając do kwoty za zajęcie pasa drogowego, wiadomo że jest to wpływ do budżetu 
powiatu. Z gmin za zajęcie pasa drogowego ogółem ta kwota nie jest, aż tak duża,  większa 
jest z innych podmiotów i żeby te wpływy za dużo nie zmniejszać  jest pomysł ile gmina 
wpłaci środków tyle gmina odzyska w inwestycji.  

Nawiązując do słów Radnego Olbrycha odnośnie ścieżki pieszo – rowerowej na moście na 
drodze powiatowej Biadaszki – Donaborów. Przy projekcie lądowiska  przy szpitalu 
zapomniano o pewnej belce. Podobną rzeczą jest zapomnienie o ścieżce pieszo-rowerowej 
na moście na drodze powiatowej Biadaszki – Donaborów. To są sytuacje, które nie powinny 
się zdarzyć a się zdarzają. Jest pomysł żeby projektant ponosił pewną odpowiedzialność za 
to co robi”. 

Idąc dalej głos zabrała Sołtys wsi Piaski – Anna Stempin, która zwróciła się z prośbą o 
wytypowanie spośród radnych i sołtysów delegacji na turniej piłki plażowej, który odbędzie 
się 15 lipca podczas tegorocznych Dni Gminy Łęka Opatowska w Piaskach, na które 
wszystkich serdecznie zaprosiła. 

 Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
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Ad.15 . Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 13:35 zamknął 
obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 


